
با اصلاحات پیشنهادی مرکز پژوهش های مجلس؛

محیطکسبوکاربالاخرهبهبودمییابد؟
بر اســاس گزارش مرکز پژوهش های مجلس، قانون بهبود 
مســتمر محیط کســب وکار با شــرایط روز و فضای حاکم بر 
محیط های اقتصادی و کســب وکار فعلی جامعه در صورتی 
می توانــد دقیــق، مفیــد، مؤثر و رضایت بخش باشــد که کل 
مفاد آن را در قالب یک واحد و سیســتم متعامل و منطبق 
بر شــرایط دانســت؛ بنابراین اولویت اصلی در این خصوص 
اطلاع از وضعیت اجراشدن مواد بیست ونه گانه قانون بهبود 

مستمر محیط کسب وکار است.
محیــط  مســتمر  بهبــود  قانــون  از  مــوادی  اصــلاح  »طــرح 
کسب وکار« با امضای 31 نفر از نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی جهت سیر مراحل قانونی تقدیم شده است. آنچه 
بامطالعه این طرح به دست می آید، این است که طراحان 
طــرح بــا توجــه بــه مقدمه توجیهی بر آن هســتند تا با بهروز 
کردن قانون بهبود مستمر محیط کسب وکار کمک کنند تا 
رتبه کشــور ازنظر شــاخص های کســب وکار ارتقا یابد. مرکز 
پژوهــش هــای مجلــس هم بــه اظهارنظر کارشناســی درباره 

این طرح پرداخته است.
طبــق ایــن گــزارش، طراحــان معتقدنــد کــه رتبــه ســهولت 
فضــای کســب وکار هزینــه ســرمایه گذاری را کاهــش داده 
و ســرمایه گذاری را مقرون به صرفــه می کنــد و عــلاوه بــر آن 
تــا زمانــی کــه کشــوری نتوانــد رتبه خــود را ارتقا دهــد نه تنها 
امکانی برای جذب ســرمایه ندارد بلکه ســرمایه های داخلی 

را نمی تواند حفظ کند.
متأســفانه بســیاری از مســئولان و نماینــدگان و برخــی از 
کارشناسان، تصور می کنند مفهوم بهبود محیط کسب وکار 
همان بهبود رتبه کشور در شاخص های بین المللی کسب وکار 
و به طور مشخص شاخص سهولت انجام کسب وکار بانک 
جهانی است. درحالی که محیط کسب وکار ابعاد متنوعی دارد 
که گزارش های خارجی و به ویژه گزارش بانک جهانی فقط به 
بخشی از آن ها می پردازد و این اشتباه برداشت به خصوص 
اگر در سیاســت گذاری هم اعمال شــود، می تواند به غفلت 

از محیط کسب وکار واقعی منجر شود.

اما نکته بســیار مهم تر که با ملاحظه محتوای طرح به نظر 
می رســد، عــدم ارتبــاط مقدمــه توجیهــی و ضــرورت طــرح با 
احکام پیشنهادی است. هدف و محتوای قانون بهبود مستمر 
محیط کسب وکار، رفع موانع تولید و سرمایه گذاری و فراهم 
کردن بستر رشد کسب وکارهاست اما مواد پیشنهادی طرح 
به موضوعاتی در زمینه اصلاح نظام انتخاباتی تشــکل های 
اقتصــادی، اصــلاح فرایندهــا، هزینه هــا و نحوه رســیدگی به 
تخلفــات کارکنــان نظــام اداری و اصــلاح فرایندهای خدمات 
بانکی که اگرچه در جای خود مسائل مهمی بوده و در ذیل 
قوانیــن و مقرراتــی مانند قانون نظام صنفــی، قانون ارتقای 
سالمت نظام اداری و مقابله با فساد و مقررات نظارتی بانک 
مرکزی قابل بررسی هستند اما به طور مستقیم با بهبود محیط 
کسب وکار و افزایش تولید و سرمایه گذاری در کشور ارتباطی 
نداشته و صرفاً ناظر به رفع مشکلات عموم شهروندان در 

زمینه های مختلف هستند.
موردبررســی  طــرح  نوشــت:  گــزارش  ایــن 
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صفحه 2
را بخوانید

آغاز به کار خط و برند جدید مجموعه پوشاک گراد؛

»گرادپرو«باسرمایهگذاری»رامینعارفی«افتتاحشد

اقتصاد کرمان:دور تازه درخشش برند معتبر و صاحبنام 
گراد در صنعت پوشاک ایران،این بار در قالب یک ایده 
و اندیشــه بدیــع بــه نــام »گرادپــرو« و با ســرمایه گذاری 
مهندس رامین عارفی از مدیران و فعالان کرمانی صنعت 
پوشــاک، فعالیت خود را آغاز کرد.رامین عارفی صاحب 
امتیاز انحصاری برند گرادپرو می باشد و این برند را برای 
شخصی دوزی با متد صنعتی روز دنیا برای مشتریان این 

بخش، راه اندازی و افتتاح کرده است.
در آیین گشــایش گرادپرو،رئیس اتحادیه پوشاک تهران 
گفت: برند گراد را بیش از بیست سال است که به عنوان 

یکی از برندهای موفق و مورد وثوق مردم می شناسم.
ابوالقاسم شیرازی افزود: اتفاق مهم و تازه ای که در گراد 
رقــم خــورده، ورود آقــای عارفــی ســرمایه گذار جــوان و با 
انگیزه ای است که قطعا با حضور وی زمینه ارتقا و رشد 

بیشتر صنعت پوشاک فراهم خواهد شد.
شــیرازی تاکیــد کرد: بــا اجرای این طرح،نیــاز متقاضیان 
برندپــوش ایرانــی بــا پارچــه هــای باکیفیــت بســیار بالا و 
مطابق با دانش و اســتانداردهای روز جهان پاســخ داده 

خواهد شد.
وی تصریح کرد:در حالی که در بازار شــاهد قیمت های 
بــالا و غیرواقعــی پوشــاک وارداتــی هســتیم در مجموعه 

گرادپــرو کــه بــه صورت قانونی در حال فعالیت اســت به 
لحــاظ قیمت نیزشــاهد قیمت های قابــل رقابت به نفع 

مشتری خواهیم بود.
رئیس اتحادیه پوشاک تهران اظهار داشت:در واقع تولید 
در گرادپرو هم به نفع دولت و هم به نفع مردم است و 
با اشــتغالی که ایجاد می کند و توســعه ای که در ســطح 

کشور خواهد یافت،واقعا جای تبریک دارد. 
نماینــده وزارت صمــت در اصنــاف کشــور و عضــو هیات 
رئیسه اتاق اصناف ایران هم در این زمینه بیان کرد :به 
خاطــر رخدادهایــی از ایــن دســت در کشــورمان که مایه 

سرافرازی است بسیار خوشحالم. 
ابراهیم درستی افزود:به عنوان نماینده دولت و نماینده 
وزارت صمت در اتاق اصناف کشور نهایت همکاری را با 
ایده های نو نظیر گرادپرو در عرصه تولید خواهم داشت.

وی افــزود:در حــال حاضرتولیــد کننــدگان مــا در بخــش 
هایــی مثــل مــواد اولیــه و ارز بــا مشــکلات و محدودیــت 
هایی مواجهند که انشــاالله هرچه پیش برویم وضعیت 
بهتــر خواهــد شــد. وی در پایان گفت: شــکوفایی نهایی 
برندهــای داخلــی در زمانی رقــم خواهد خورد که بتوانند 
کالای تولیــدی خــود را صادر هم بکنند که انشــاالله این 

موفقیت را در مورد برند گرادپرو شاهد باشیم. 

اطلاعرسانی 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان خبر داد

ایجاد۱۷هزارفرصتشغلیدراستان
بااجرای۶۷۴پروژهاقتصادمقاومتی

صفحه 2
را بخوانید

در بازدید امام جمعه کرمان و رییس کل دادگستری استان از گل گهر مطرح شد

چشماندازروشنتولید
وتوسعهگلگهردردورهجدید

اقتصاد کرمان: در آغازین روزهای فعالیت مهندس ایمان عتیقی در 
جایــگاه مدیرعاملــی گل گهر،ایــن مجموعــه معدنــی و صنعتی میزبان 
نماینده ولی فقیه و امام جمعه کرمان، رییس کل دادگستری استان 
و هیات های همراه آنها بود تا شرایط،ظرفیت ها و چشم انداز توسعه 

در منطقه گل گهر تبیین و تشریح شود.
مهندسعتیقیمتخصصوازجنسگلگهراست  

حجت الاســلام والمســلمین علیــدادی نماینــده ولی فقیــه در اســتان و 
امام جمعــه کرمــان و هیئــت همــراه،از منطقه گل گهــر بازدید کردند و 
کلنــگ احــداث مســجد بین راهی و همچنین مقبره شــهدای گمنام در 

شرکت گل گهر را به زمین زدند.
نماینــده ولی فقیــه در اســتان بــه همراه امام جمعه ســیرجان ســپس با 
حضور در نشست شورای مدیران گل گهر ضمن خداقوت به کارکنان 
پرتــلاش منطقــه و تبریــک انتصــاب مدیرعامل جدیــد گفت: مهندس 
عتیقــی، متخصــص و از جنــس گل گهــر اســت و  مــن بــه موفقیت وی 

امید دارم.
تحولاتمدیریتیدرگلگهررابهفالنیکمیگیریم  

رئیس کل دادگستری استان کرمان و دادخدا سالاری، دادستان مرکز 
اســتان به همراه جمعی از معاونان و مدیران ارشــد قضایی اســتان،به 
منظور بازدید از منطقه گل گهر و دیدار با مدیرعامل شــرکت گل گهر 
بــه ایــن منطقــه ســفر کردند. رئیــس کل دادگســتری اســتان کرمان و 
هیئــت همــراه، ضمــن بازدیــد از معادن و کارخانجــات صنعتی منطقه 

در نشست شورای مدیران گل گهر حضور پیدا کردند.
دکتر موحد در این نشست با تبریک انتصاب مهندس عتیقی گفت: 
تحولات مدیریتی در گل گهر را به فال نیک می گیریم و امیدواریم در 

دوران تحول مدیریتی در گل گهر با همدلی، هم گرایی و هم افزایی در 
افق 1۴۰۴ به تمامی اهداف مدنظر دست پیدا کنید.

رئیــس کل دادگســتری اســتان با بیان اینکه؛ مهنــدس عتیقی نگاهی 
جز توسعه و پیشرفت منطقه ندارد، افزود: یکی از کارهای خوبی که 
گل گهر در دســت اجرا دارد، احداث شــهرک صنعتی تخصصی اســت 
و باید مســئله بومی ســازی قطعات  و حمایت از قطعه ســازان استان از 

طریق احداث این شهرک به صورت جدی دنبال شود.
دستگاهقضاییرادرکناربخشتولیدمیدانیم  

مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر سیرجان گفت: به دلیل 
همراهی های حرفه ای، تسلط و اشرافیت همه جانبه دستگاه قضایی 
بر مســائل و مشــکلات حوزه تولید و صنعت و همراهی این بخش با 
مدیران تولیدی، همواره دستگاه قضا را در کنار بخش تولید می دانیم.
ایمان عتیقی در بازدید رییس کل دادگستری استان کرمان از منطقه 
صنعتــی و معدنــی گل گهــر اظهار کرد: همراهی و همگامی دســتگاه 
قضایــی بــرای حــل مشــکلات حوزه تولیــد و کمک به تولیــد کنندگان 
موجــب خرســندی همــه کرمانــی هــا اســت. وی از شــرکت صنعتــی و 
معدنــی گل گهــر بــه عنــوان یــک شــرکت ملــی یــاد کــرد و گفــت: در 
اجرای طرح های توســعه این شــرکت در ســیرجان و ســایر شهرستان 
های اســتان کرمان بر مبنای مصالح عمومی تلاش می شــود که کار 
اقتصادی مناسبی صورت گیرد. عتیقی در ادامه بر خروج پهنه های 
معدنی از حالت فریز تاکید کرد و افزود: بسیاری از معادن در حالی 
از سوی افراد فاقد تخصص و سرمایه لازم برای اکتشاف مسدود شده 
اند که در سال های آینده بازاری برای فروش نخواهد داشت و باید 

در زمانی که صرفه اقتصادی دارند، مورد بهره برداری قرار گیرند.

 مدیرعامل خودروسازی کارمانیا 
در نشست خبری معرفی محصول جدید اعلام کرد

آغازتولیدنخستینخودرویبرقیایران
ازپایانامسال

اقتصــاد کرمــان:  معرفــی، تســت درایــو و اولیــن دیــدار اصحــاب رســانه بــا خودروی 
تمام برقی خودروسازی کارمانیا ek1 در دفتر و نمایشگاه مرکزی خودروسازی کارمانیا 

برگزار شد.
مدیرعامل کارمانیا از آغاز تولید نخستین پک سفارشی خودروی Ek1 از پایان امسال 
خبر داد و گفت: تولید این خودرو بر اساس برنامه ریزی انجام شده تا پایان امسال و 
یا اواخر فروردین ماه آغاز می شود و نخستین خودروهای تولیدی به تعهدات معوق این 
شرکت اختصاص خواهد یافت. محسن برازوان در یک نشست خبری با بیان این که 
این شرکت با شناخت بازار و آگاهی از جای خالی خودروهای برقی به سمت خودروهای 
برقی رفت، از مذاکره با با هدف ایجاد زیرساخت استفاده از خودروهای برقی با تکیه بر 
ظرفیت های داخلی خبر داد و گفت: این مذاکرات تا دو هفته آینده به نتیجه خواهد 
رسید تا قبل از ورود محصول به بازار خودرو و تردد آن، حداقل زیرساخت ها در همه 

شهرها فراهم و اطمینان خاطر برای دارندگان این خودرو داده شود.  
وی از رضایت نسبی 3۰ تا ۴۰ درصدی مشتریان این شرکت برای تحویل خودروی جدید 
به جای تعهدات گذشته خبر داد و تصریح کرد: در کنار تولید این خودرو ورود محصول 
جدید بنزینی نیز قطعی خواهد شد که در صورت تمایل مشتریان می توانند در انتظار 
باقی بمانند. برازوان با بیان این که برای تولید خودروی بنزینی با سه برند در حال مذاکره 
هســتیم، اظهــار کــرد: یکــی از ایــن برندها BYD بوده و از مذاکــرات دوبرند جدید دیگر 
نیز یک برند تا پایان سال برای تولید خودروی بنزیی در ایران به نتیجه خواهد رسید.

او همچنین ظرفیت تولید این خودروی برقی در سال نخست را هزار دستگاه در سال 
1۴۰۰ عنــوان و تصریــح کــرد: البتــه ایــن ظرفیت قابل افزایش خواهــد بود ضمن آن که 
در مرداد ماه نخستین پارت تولیدی، عرضه خواهد شد. نخست بحث مطرح شده در 
کارمانیا پیشگام بودن این شرکت در زمینه خودروهای برقی و پاک بود که این فعالیت 
با معرفی خودروی E6 آغاز شد اما به دلیل هزینه های پایین حامل های انرژی در آن 
بازه زمانی، هزینه بالای خودرو و همچنین عدم وجود زیرساخت های لازم این روند با 
اســتقبال موجه نشــد ضمن آن که کم تجربگی شــرکت نیز باعث شــد تا کار به نتیجه 
نرسد. برازوان با بیان این که پس از اطمینان از عدم بازگشت BYD به ایران تا زمان 
رفع تحریم ها شروع به مذاکره با دیگر شرکت ها کردیم، اظهار کرد: هم اکنون همکاری 
کارمانیا با شرکت چینی سودا قطعی شده و امیدواریم با اهداف کلان و بلند مدت تعریف 
شده در زمینه تولید خودروهای برقی به همه آن ها دست یابیم در عین حال مذاکرات 
با دو برند دیگر خودرویی که در ردیف خودروهای بنزینی هستند همچنان ادامه دارد.
 EK1 مدیرعامل کارمانیا ادامه داد: خودروی جدید برقی این شرکت که به عنوان پروژه
شــناخته شــده به دلیل داشــتن اســتاندارد ایمارک و قرار گرفتن در ردیف خودروهای 
اقتصادی از جمله گزینه های ما بود چرا که ز لحاظ قیمتی نیز برای بازار ایران جذابیت 
داشت. وی در خصوص قیمت نهایی این خودرو گفت: به دلیل نوسانات ارزی اخیر، 
قیمت این خودرو هنوز نهایی نشده اما به طور قطع به دنبال قیمتی معقول هستیم.

برازوان همچنین از ادامه مذاکرات با چینی ها با هدف ارایه گارانتی مناسب برای این 
خودرو خبر داد و گفت: مذکرات در زمینه گارانتی مناســب همچنان ادامه داد ضمن 
آن که انتقال فناوری این شرکت چینی به ایران از دیگر محورهای مذاکره بوده که هم  
اکنون در حال نهایی شــدن اســت. نتیجه مذاکرات در زمینه گارانتی باتری این خودرو 

نیز به زودی اعلام خواهد شد.
وی با تاکید بر این که به دنبال راهکارهایی هستیم تا آینده را روشن تر ببینیم، تصریح 
کرد:بدون شک به دنبال رشد بازار خودرو و استانداردهای کیفی و رعایت حداقل های 

پیمایشی در بازار ایران هستیم.  
مدیرعامل کارمانیا در ادامه از مذاکره با طرف چینی با هدف تامین شارژ این خودرو خبر 
داد و افزود: در این مسیر به حمایت از تولید داخل فکر می کنیم و نمی خواهیم این 
انحصار را به خارجی ها واگذار کنیم بنابراین به دنبال کسب دانش فنی آن هستیم.

برازوان با تاکید بر این که توافق های اولیه برای افزایش عمق ساخت داخل این خودرو 
خبر داد و گفت: کارمانیا به دلیل تازه بودن برند ســودا به عنوان مشــاور در کنار این 
شرکت خواهد بود و اعلام کرده ایم که به غیر از قرقیزستان که نمایندگی این شرکت 

را در اختیار دارد، توان ارایه خدمات برای کل خاورمیانه را خواهیم داشت.
وی با تاکید بر این که ، تصریح کرد: آلایندگی صفر درصدی، حذف هزینه های سربار 
بیماری ناشی از آلودگی هوا، کاهش 7۴ درصدی مصرف سرانه بنزین، هزینه نگهداری 
پایین نسبت به خودروهای بنزینی، باز تولید انرژی و کاهش آلودگی صوتی تنها بخشی 

از مزایای استفاده از خودروهای برقی است. 
مذاکرهبادوشرکتبرایافزایشزمانگارانتی  

سهیلیان معاون خدمات پس از فروش شرکت کارمانیا نیز در ادامه این نشست خبری 
میزان پیمایش جاده ای خودروی برقی EK1 را 37۰ کیلومتر اعلام و اظهار کرد: این میزان 
پیمایش بسته به میزان بار و تعداد مسافران متفاوت خواهد بود. پیمایش شهری این 

خودرو نیز با باتری فول شارژ 3۰5 کیلومتر پیش بینی شده است.
وی از پلتفرم مشترک این خودرو با سوزوکی خبر داد و افزود: گارانتی این خودرو برای 
مشتری 6 سال یا 15۰ هزار کیلومتر برای قطعات اصلی نظیر موتور الکتریکی، کنترلر 

موتور و پک باتری بوده که در حال مذاکره برای افزایش این میزان هستیم. 
سهیلیان با بیان این که برای افزایش گارانتی این خودرو در حال مذاکره با دو شرکت 
هستیم، گفت: گارانتی سایر قطعات این خودرو هم اکنون ۴ سال و یا 1۰۰ هزار کیلومتر 

پیش بینی شده است.
معاون خدمات پس از فروش شرکت کارمانیا ادامه داد: هزینه برق این خودرو در هر 
1۰۰ کیومتر 975 تومان خواهد بود و به ازای هر 1۰۰ کیلومتر پیمایش، ۴.۴1 کیلوگرم 
گاز مصــرف مــی کنــد این در حالیســت کــه هم اکنون کمترین میــزان مصرف خودروی 
بنزینی 7 لیتر در هر 1۰۰ کیلومتر اســت که نشــان می دهد این خودرو از نظر مصرف 

سوخت نسبت به بنزین یک دهم و نسبت به گاز یک سوم مصرف دارد.  


